
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Sammanträdesdatum 
2025-05-27 

Kunskapsförbundet Väst 

 
 

Plats och tid 
 

Vänerparken 19 09:00 
 

 

Ledamöter Se sidan 2 

Ersättare Se sidan 2 

Övriga närvarande Marit Hansson, förbundssekreterare 
Maria Hildefors, förbundsdirektör 
Marie Nordvall, ekonomichef 
Amir Dahan Agerlund, chef samverkan och utbildningsplanering 
Lena Hansson, avdelningschef plan och fastighet 
Hanna Flensner, Sveriges Lärare 
 Justerare Annelie Fredriksson 

Justeringsdag Digitalt 2025-06-03  

Protokollet är elektroniskt justerat och saknar därför egenhändiga namnunderskrifter. 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 
 

Paragrafer 33-44  
 Marit Hansson  

 Ordförande 
  

 Mikael Arvemark  

 Justerare 
  

 Annelie Fredriksson  
 
ANSLAG/KUNGÖRELSE 
Direktionen KFV protokoll från 2025-05-27 med paragrafer 33-44 är justerat Digitalt 2025-06-03 . Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
Kunskapsförbundets digitala anslagstavla.  
 

Överklagandetid Från och med 2025-06-05 Till och med 2025-06-27 

Förvaringsplats för protokollet Kunskapsförbundet Västs diarium 
 

  

Sida 1 av 16S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 1
54

bc
e2

8-
19

90
-4

35
a-

a7
ee

-c
49

2d
5e

f9
a0

8



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Sammanträdesdatum 
2025-05-27 

Kunskapsförbundet Väst 

 
 

Närvarolista 

Ledamöter Mikael Arvemark (C ) ordförande 
Madelaine Karlsson (S) vice ordförande 
Maud Bengtsson (S) 2:e vice ordförande 
Henrik Josten (M) §§ 38-44 
Benny Jonasson (S) 
Robin Danielsson (M) 
Elisabeth Johansson (KD) 
Annelie Fredriksson (S) 
 

Tjänstgörande ersättare Kalle Lundgren (SD) 
Johan Andersson (C) §§ 33-37 
Peter Lénberg (V) 
Tallat Abdel Mallak (S) 
Jolanta Walkow (S) 
Petra Larsson (V) 
Thomas Lundström (M) 

Ersättare Hans Peter Norén (S) 
Kenneth Borgmalm (S) 

  

Sida 2 av 16S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 1
54

bc
e2

8-
19

90
-4

35
a-

a7
ee

-c
49

2d
5e

f9
a0

8



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Sammanträdesdatum 
2025-05-27 

Kunskapsförbundet Väst 

 
 

 

 

 

Ärendelista 
 

§ 33 Ordföranden har ordet 2025/1 
§ 34 Utbildningsutbud gymnasieskolorna Kunskapsförbundet 

Väst 2026/2027 
2025/36 

§ 35 Arbetsmarknadsläget 2025/2 
§ 36 Elevströmmar och samverkansområden 2023/27 
§ 37 Skolmåltidsverksamhet 2022/30 
§ 38 Information inför beslut om delårsrapport januari-april 2024/40 
§ 39 Förbundsbidrag 2026 2025/37 
§ 40 Processen för arbetet med Mål- och resursplan, MRP-

processen 
2025/17 

§ 41 Förbundsdirektören informerar 2025/3 
§ 42 Meddelanden 2025/4 
§ 43 Delegationsbeslut 2025/5 
§ 44 Återrapportering av beslut om förstudie för att göra en 

ombyggnation på Nils Ericsonsgymnasiet 
2023/29 

 

Sida 3 av 16S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 1
54

bc
e2

8-
19

90
-4

35
a-

a7
ee

-c
49

2d
5e

f9
a0

8



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 33 Diarienummer KFV 2025/1 

Ordföranden har ordet  

Sammanfattning 
Fredagen den 23 maj hölls examen för elektroniktekniker inom Nationell 
yrkesutbildning (NY). Det var den första gruppen i Sverige som tog examen inom 
denna nya utbildningsform och Kunskapsförbundet Väst var således först ut i 
landet. Representanter från Myndigheten för yrkeshögskolan deltog också, och 
var mycket nöjda med förbundets arbete. NY, som är en pilotverksamhet, är nu 
också förlängd. Förbundet har tankar om att starta ännu en NY-utbildning, 
utöver elektroniktekniker. 

Utbildningsförbunden, dvs övriga kommunalförbund i Sverige som bedriver 
utbildning, har varit på besök hos Kunskapsförbundet. De fick besöka 
verksamheterna och de var särskilt imponerade över skolbiblioteken. 

Ägarsamråd hölls den 12 maj. På agendan fanns ekonomi nu och utmaningar 
framåt, elevenkäten m m. Peter Lénberg undrade huruvida en översyn av antalet 
platser på sfi varit upp till diskussion. På ägarsamrådet har i samband med 
budgetprocessen det lyfts att det fortsatt förutses bli ett stort antal sfi-
studerande.  

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 34 Diarienummer KFV 2025/36 

Utbildningsutbud gymnasieskolorna Kunskapsförbundet Väst 
2026/2027  

Sammanfattning 
Utifrån dimensioneringsreformen gjordes en omfattande översyn av 
utbildningsutbudet inom Kunskapsförbundets gymnasieskolor. Direktionen 
beslutade att inför hösten 2025 starta nya inriktningar inom Bygg- och 
anläggningsprogrammet, El- och energiprogrammet, Estetiska programmet, 
samt Frisör- och stylistprogrammet. Dessutom beslutades att inriktningen Bageri 
och konditori inom Restaurang- och livsmedelsprogrammet skulle bli 
platsförlagd. Inför hösten 2026 föreslås inga förändringar jämfört med utbudet 
för 2025/2026. 

Utbildningsutbud föreslås enligt följande: 

 

Barn- och fritidsprogrammet   
  Fritid och hälsa 

  
Pedagogiskt och socialt 
arbete 

  
Pedagogiskt och socialt 
arbete LÄRLING 

Bygg- och anläggningsprogrammet  
  Byggnadsplåtslageri 
  Husbyggnad 
  Husbyggnad LÄRLING 
  Måleri 
  Måleri LÄRLING 

Ekonomiprogrammet   
  Ekonomi 
  Juridik (Kriminologi) 

El- och energiprogrammet  
  Automationsteknik 

  
Dator- och 
kommunikationsteknik 

  Elteknik 

  
Elteknik, 
riksrekryterande 

  Energiteknik 

Estetiska programmet   
  Bild och formgivning 
  Modedesign 
  Musik 
Fordons- och transportprogrammet  
  Karosseri och lackering 
  Personbil 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 

Frisör och stylistprogrammet   
  Barberare 
  Frisör 
Försäljning- och serviceprogrammet   
  Försäljning och service 

Hotell- och turismprogrammet   
  Hotell och turism 

Industritekniska programmet   

  
Produkt och 
maskinteknik 

  
Produkt och 
maskinteknik LÄRLING 

  Svetsteknik 
  Svetsteknik LÄRLING 

Naturbruksprogrammet  
  Hästhållning 

Naturvetenskapsprogrammet   
  Naturvetenskap 

  
Naturvetenskap och 
samhälle 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet 
  Bageri och konditori 
  Kök och servering 

Samhällsvetenskapsprogrammet   

  
Beteendevetenskap 
(Kriminologi) 

  Samhällsvetenskap 

Teknikprogrammet   

  
Design och 
produktutveckling 

 
Informations- och 
medieteknik 

  
Samhällsbyggande och 
miljö 

VVS- och fastighetsprogrammet   
  VVS 
Vård- och omsorgsprogrammet   
  Vård och omsorg 

  
Vård och omsorg 
LÄRLING 

 

Direktionens beslut 
Direktionen antar föreslaget utbildningsutbud för gymnasieskolorna inom 
Kunskapsförbundet Väst 2026/2027. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 35 Diarienummer KFV 2025/2 

Arbetsmarknadsläget  

Sammanfattning 
Amir Dahan Agerlund informerade om utbildningar i förhållande till läget på 
arbetsmarknaden. Branscher på uppgång är exempelvis inom industrin, såsom 
svets, underhåll, processoperatör, lödning, AD/ADM, inom anläggning märks 
maskiner och anläggningspersonal och inom säkerhet cyber-, person- och 
objektssäkerhet, men även kontinuitet. Inom vården finns kontinuerliga behov. 

Förbundet har också sökt YH-utbildningar inför hösten 2026, bland annat 
Säkerhetssamordnare, Operatör inom robotsvets och Elkrafttekniker. De två 
sistnämnda sker i samverkan med Högskolan Väst. 

NÄL har också beställt en uppdragsutbildning av förbundet för att utbilda 
ambulanssjukvårdare. Denna utbildning genomförs enligt YH-modell.  

Föredragande passade också på att nämna examen för NY-utbildningen 
elektroniktekniker som en historisk dag i Vänersborg. 

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 36 Diarienummer KFV 2023/27 

Elevströmmar och samverkansområden  

Sammanfattning 
Samverkan enligt dimensioneringsreformen sker med Orust och Uddevalla 
gällande vuxenutbildningen och med Mellerud beträffande gymnasiet. 
Samverkan flyter på bra. 

Elevströmmar till förbundets skolor sker främst från Mellerud och Lilla Edet. Det 
stora utflödet är till friskolor i främst Trollhättan, som har flest, och till 
Vänersborg. Det rör sig om ca 1350 elever totalt. 

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 37 Diarienummer KFV 2022/30 

Skolmåltidsverksamhet  

Sammanfattning 
Eleverna i Kunskapsförbundet har över en serie av år uttryckt missnöje med 
skolmaten i Trollhättan. Sedan 2021 har måltidsverksamheten varit under lupp i 
Kunskapsförbundet och dialog förts med Serviceförvaltningen i Trollhättans Stad 
om hur vi tillsammans kan få eleverna att uppskatta skolmaten i större 
utsträckning. Dialogen ledde till att direktionen i mars 2023 beslutade om en 
verksamhetsövergång för matsalspersonalen till Trollhättan Stad, vilken sedan 
inte genomfördes förrän april 2024. I övrigt ledde inte dialogen till några 
konkreta förändringar.  

Under våren 2025 fick eleverna åter igen möjlighet att säga sitt om hur de 
upplever skolmaten. Glädjande nog syns en liten förbättring i skolorna i 
Trollhättan sedan 2024. På Magnus Åbergsgymnasiet tycker nu 29% (+3 
procentenheter) av eleverna att skolmaten är bra eller mycket bra. På Nils 
Ericsonsgymnasiet är motsvarande siffra 48% (+2 procentenheter). På Birger 
Sjöberggymnasiet tycker nu 57% (+3 procentenheter) av eleverna att maten är 
bra eller mycket bra. 

Upphandlingsprocessen har startat och just nu upphandlas en konsult som ska 
hjälpa till med själva upphandlingen av skolmat. 

 

 

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 38 Diarienummer KFV 2024/40 

Information inför beslut om delårsrapport januari-april  

Sammanfattning 
Antagning till gymnasiet pågår och prognosen utgår från nuläget liksom 
prognosen för pensionskostnader, som kom i januari. Ny pensionsprognos 
kommer i augusti. 

Just nu pekar resultatet för delårsredovisningen på ett plusresultat om 4,3 Mkr. 

Nuvarande resultat beror på att fler elever utifrån kommit till anpassad 
gymnasieskola och att skolskjutskostnaderna också blivit lägre på denna 
utbildning. Statsbidrag har inkommit från Migrationsverket. Budget för denna 
post är inte lagd och blir därför plus, liksom en faktura som egentligen hörde till 
2024, men som fakturerats 2025. Vuxenutbildningen har ökade intäkter genom 
etab-elever. 

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 39 Diarienummer KFV 2025/37 

Förbundsbidrag 2026  

Sammanfattning 
Förslag till förbundsbidrag 2026 som presenterades vid ägarsamråd den 12 maj, 
och som ägarsamrådets representanter ställde sig bakom förelåg. 

Förbundsbidraget 2026 blir 572,3 Mkr. Lön- och inflationsuppräkning har gjorts 
med 3 % (16,6 Mkr).  Förbundsbidraget utgår från befolkningsprognos 2026 över 
16-18 åringar samt det faktiska befolkningsantalet i åldrarna år 2024. Bidraget 
justeras upp eller ner beroende på om det var fler eller färre i åldersgruppen 
jämfört med prognosen för 2024.  

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 40 Diarienummer KFV 2025/17 

Processen för arbetet med Mål- och resursplan, MRP-processen  

Sammanfattning 

Beskrivning av processen för arbetet med Mål- och resursplan inleddes med 
beskrivning av verksamhetsmål och finansiella mål. I oktober tas det fram förslag 
på prioriterade områden utifrån det som återrapporteras under året, såsom 
kvalitetsrapport, kvalitetsstämma , elevenkäter, årsredovisning m m. 

Det finns också utmaningar 2026 och framåt. Mycket sker inom skolans område. 
Några exempel är nya yrkesutbildningar, nationellt professionsprogram för 
lärare och rektorer, skolsäkerhetsutredningen, nationell skolpengsnorm och 
utredning om garanterad undervisningstid för elever. Det är osäker hur mycket 
reformerna kommer att kosta, men däremot klart att det kommer att innebära 
kostnader. 

Demografiskt finns en nedåtgående trend med start 2030, som blir mer påtaglig 
2036-2036 och mest kritisk från år 2040. 

Beträffande antalet elever inom målgruppen för anpassad gymnasieskola ser 
den ut att öka fr o m hösten 2026. En förändring är att de personliga assistenter 
som idag bekostas av försäkringskassan kan komma att i stället bli en kostnad för 
skolhuvudmannen. 

Fler väljer också yrkesutbildningar, vilket medför högre lärartäthet och i 
sammanhanget en ökad kostnad. 

Behovet av sfi-platser har ökat och inför 2025 uppskattades de till 800. En 
anledning till ökningen är fler internationella studenter på Högskolan Väst. 
Antalet internationella studenter förväntas bli ännu fler de kommande åren.  
Medlemskommunerna har under 2025 beviljat ett extra anslag för att täcka 
kostnaderna men inga beslut har ännu fattats för 2026. 

En reform som medför kostnader är ökat statsbidrag för yrkesvux. Beslutet är 
ännu ej fattat men om förslaget går igenom innebär det också att kommunernas 
medfinansiering ökar.  

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 41 Diarienummer KFV 2025/3 

Förbundsdirektören informerar  

Sammanfattning 
Det var värdefullt att träffa de andra utbildningsförbunden. Skolsäkerhetsfrågor 
diskuterades och de upplevde att Kunskapsförbundet kommit långt och nämnde 
särskilt skolcaféernas placering och cafépersonalens roll i trygghetsskapandet. 

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 42 Diarienummer KFV 2025/4 

Meddelanden  

Sammanfattning 
Meddelanden för perioden 2025-04-18-2025-05-19. 

Direktionens beslut 
Direktionen noterar informationen. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 43 Diarienummer KFV 2025/5 

Delegationsbeslut  

Sammanfattning 
Delegationsbeslut för perioden 2025-04-18-2025-05-19. 

 

Direktionens beslut 
Direktionen noterar redovisade delegationsbeslut för perioden 2025-04-18-
2025-05-19. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Direktionen Kunskapsförbundet Väst Sammanträdesdatum 
 2025-05-27 

 
§ 44 Diarienummer KFV 2023/29 

Återrapportering av beslut om förstudie för att göra en 
ombyggnation på Nils Ericsonsgymnasiet  

Sammanfattning 
Vid februarisammanträdet gjordes en framställan om att få göra en förstudie 
gällande ombyggnation och anpassning på Nils Ericsonsgymnasiet. 

När Nils Ericsonsgymnasiet byggdes om var det utifrån en mindre gymnasieskola 
tillsammans med vuxenutbildning.  

Under 2024 anpassades skolsköterskornas rum, men det finns ett behov av att 
anpassa även kuratorsrummen och rummen för övriga funktioner inom 
elevhälsan.  

Skolledningen sitter på andra våningen, i rum som inte renoverats. Av 
tillgänglighets- och säkerhetsskäl har planer funnits, att flytta ner skolledningen 
till entréplan så att de sitter nära receptionen.  

Det kommer att krävas en ombyggnad och syftet med förstudien är att ta fram 
en möjlig lösning med en uppskattning av kostnaden. 

Målet med ombyggnationen är bättre uppsikt över vilka som kommer in i skolan 
genom en bemannad reception. Genom att samla fler funktioner nära entrén 
och allmänna ytor ökar säkerheten i lokalerna. 

Funktionella lokaler för alla verksamheter (elevhälsa, administration och 
ledning).Bättre arbetsmiljö för alla berörda och att öka attraktiviteten genom en 
mer välkomnande entré. 

Resultat av förstudien 

Det är möjligt att bygga om utifrån önskat läge. 

Kraftstaden har beräknat kostnaden grovt till 15-20 Mkr, som innebär en ökad 
hyreskostnad med 1,1 – 1,4 mkr med en avskrivning på 20 år. 
Kvadratmeterpriset skulle då stiga från 983 kr till 1072 kr, vilket kan jämföras 
med Magnus Åbergsgymnasiet som idag kostar 1219 kr per kvadratmeter. 

 

 

Direktionens beslut 
Direktionen godkänner genomförd förstudie och ställer sig bakom att gå vidare 
med projektering. 

Beslutet skickas till 
Kraftstaden Fastigheter Trollhättan AB 
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